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Protokół nr 5/11 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych 

w dniu 24 maja 2011 roku 

 

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Powiatowego Domu Dziecka w Gubinie i 

rozpoczęło się o godzinie 1400. W posiedzeniu uczestniczyli – wg załączonej listy 

obecności. Posiedzenie komisji prowadził Przewodniczący Kazimierz Barczuk. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Informacja w zakresie funkcjonowania Powiatowego Domu Dziecka w Gubinie. 

2. Analiza wykonania budżetu powiatu krośnieńskiego za 2010 rok. 

3. Ocena pracy Zarządu Powiatu w świetle wykonania budżetu za 2010 rok. 

4. Omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu. 

5. Sprawy różne. 

 

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.1 

Dyrektor Powiatowego Domu Dziecka w Gubinie Grażyna Kolanowska 

przedstawiła informację w zakresie funkcjonowania jednostki.  

Placówka socjalizacyjna o charakterze opiekuńczo-wychowawczym posiada 30 

miejsc. Dodatkowo Dom posiada mieszkanie do usamodzielnień w Gubinie, w 

którym może mieszkać 5 dzieci oraz mieszkanie w Krośnie dla jednego 

wychowanka. W roku bieżącym pozyskano 4 rodziny zastępcze dla czworga 

wychowanków. Poprzez bank adopcji nie udało się pozyskać żadnej rodziny 

adopcyjnej. Staramy się pozyskiwać rodziny również zza granicy. Trudniej pozyskać 

jest rodzinę dla rodzeństwa oraz dla dzieci chorych. Dom współpracuje ze 

wszystkimi instytucjami na terenie miasta, m.in. ze szkołami, z pływalnią. Dom 

Dziecka realizuje projekty z których pozyskuje granty oraz środki Unijne. W 90% 

dzieci pochodzą z rodzin dysfunkcyjnych. Najmłodsze dziecko ma 6 lat, najstarszy 

ma 18 lat. Prowadzimy poradnictwo prawne i psychologiczne dla rodziców. 

Zatrudniony jest prawnik, drugi w poradnictwie rodzinnym jest na wolontariacie. 

Mamy terapie logopedyczną, psychologiczną i pedagogiczną. Największe problemy 

to absencja szkolna. W przypadku trudnych wychowanków składany jest wniosek 

do sądu. W ubiegłym roku odeszło 9 dzieci, jednak na ich miejsce są już nowi 

wychowankowi. Zatrudnionych jest 22 osoby (2 na zastępstwie) 13 wychowawców, 

pedagog, psycholog, pokojowe itp. 

 

L. Borkowski zapytał, czy obłożenie jest 100%. 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że jest to stała rotacja. 

 

L. Borkowski zapytał skąd trafiają dzieci? 
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G. Kolanowska podkreśliła, że są to dzieci zarówno z powiatu, jak również spoza 

powiatu. mimo, że dzieci pochodzą z trudnych rodzin, to dzieci takie są również 

przygotowywane do adopcji. Rozpoczynamy jednak od współpracy z rodziną. W 

roku ubiegłym dwoje dzieci wróciło do rodzin naturalnych. Jeśli rodzina całkowicie 

rezygnuje z prawa występujemy do sądu o pozbawienie praw rodzicielskich. 

 

L. Borkowski zapytał, kto ponosi odpowiedzialność za leczenie dzieci? 

 

G. Kolanowska poinformowała, że zgodę na leczenie musi wyrazić rodzic jeśli 

posiada ograniczone prawo rodzicielskie. 

 

L. Borkowski zapytał, do jakiego wieku mogą przebywać dzieci w domu dziecka? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że dzieci mogą przebywać w domu dziecka do 

ukończenia szkoły ponadgimnazjalnej, następnie podpisywany jest kontrakt z 

dzieckiem i wtedy dziecko może być do ukończenia studiów, lecz takiej sytuacji nie 

było. 

 

L. Kiertyczak zapytał, czy środki finansowe są wystarczające czy tylko na 

przetrwanie? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że projekt budżetu domu dziecka został zmniejszony o 

70 tys. złotych (zmniejszono środki głównie na zakup podręczników). Będą 

dokonywane przesunięcia miedzy paragrafami. Jeśli będą trudne warunki, Starostwo 

zadeklarowało pomoc. Dyrektor podziękowała za wpłaty z diet radnych. W roku 

bieżącym zorganizowano pobyt dzieci w sanatorium oraz dla 22 dzieci zaplanowano 

wyjazd nad morze.  

 

L. Borkowski zapytał o sponsorowanie Domu. 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że jest kilku stałych sponsorów, m.in. euro poseł Artur 

Zasada, który finansuje wyjazdy dla dzieci. Są sponsorzy, którzy fundują przez cały 

rok owoce, warzywa, soki itp.  

 

L. Kiertyczak zaproponował zorganizowanie spotkania z Panem Liberadzkim. 

Zapytał jak przedstawia się opieka medyczna w domu dziecka? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że dzieci należą do POZ w szpitalu i są prowadzone 

przez lek. Strońską. 

 

L. Kiertyczak zapytał, czy Zarząd odwiedził Dom Dziecka, czy jest zainteresowanie 

ze strony członków Zarządu? 



3 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że zawsze jeśli jest potrzebna pomoc, to jest ona 

udzielana ze strony Starostwa oraz Zarządu. 

 

L. Borkowska zapytał, czy jest nowelizacja prawa nakazująca zmniejszenie liczby 

dzieci? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że od 2012 roku wejdzie w życie nowe prawo, które 

nakazuje funkcjonowanie domów dziecka 14 osobowych. Będzie to nowy twór, w 

domach będą mogły przebywać dzieci przewlekle chore oraz dzieci upośledzone. Na 

każdą zmianę są przewidziane okresy na dostosowanie.  

 

J. Kowalski zapytał, czy po wejściu w życie nowego prawa, zadania pozostaną w 

domenie Rady Powiatu? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że założenia chyba są takie same. Obecnie współpraca z 

Zieloną Góra w kwestii ośrodka adopcyjnego jest bardzo ciężka.  

 

L. Borkowski zapytał, co to jest rodzina zaprzyjaźniona? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że w sytuacji gdy rodzice odrzucają dziecko, trafia ono 

do domu dziecka. Są pewne osoby, które pracują w Domu Dziecka na wolontariacie. 

Taka osoba nie chce wziąć dziecka na stałe, może jednak zabrać je tylko na święta. 

Aby jednak tak się stało, musza mieć postanowienia sądowe. Taka weryfikacja 

rodziny trwa ok. 3 tygodni. Dom Dziecka sprawdza, czy dziecko może trafić do 

takiej osoby, prowadzony jest wywiad kuratorski. Mamy teraz 8 takich rodzin i zdaje 

to egzamin zwłaszcza na święta. W ubiegłym roku był sukces, bo na wigilię nie było 

dzieci w domu dziecka. 

 

L. Kiertyczak zapytał, czy Dom Dziecka jest doposażone we wszystkie urządzenia? 

 

G. Kolanowska odpowiedziała twierdząco. 

 

L. Kiertyczak zwrócił uwagę, że planowane jest otwarcie domu dziecka w Krośnie 

Odrzańskim. Zapytał, czy będzie to jednostka połączona na takiej zasadzie jak 

szpital? Że będzie jeden dyrektor, jedna administracja? Czy dla Pani Dyrektor byłby 

to problem? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że w Krośnie powstanie placówka interwencyjna i 

będzie to nasza filia. Tam będzie zatrudniony zastępca dyrektora oraz wychowawcy. 

Cała administracja zostaje w Gubinie. Podkreśliła, że w momencie przyjęcia dziecka 

do domu, dziecko przezywa bunt.  Zachowanie takiego dziecka odbija się na 

pozostałych wychowankach. Dlatego do placówki w Krośnie będą trafiać takie dzieci 

na 3 miesiące, ewentualnie za zgodą sądu na 6 miesięcy. Jeśli się uda unormować 
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zachowanie dziecka, wtedy dzieci trafią do Gubina. Dzieci do 3 roku życia trafiają do 

pogotowia rodzinnego.  

 

L. Kiertyczak podkreślił, że w roku bieżącym nowi radni będą brać czynny udział w 

konstruowaniu budżetu. Przy tak ciężkiej pracy jaką wykonuje Pani dyrektor za te 

pieniądze ja bym nie pracował. Ja potrafię docenić człowieka. Za dobrą pracę trzeba 

docenić pracownika. 

 

J. Kowalski zapytał, czy na dziecko przyznawana jest subwencja czy całość środków 

pochodzi ze Starostwa? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że Dom Dziecka otrzymuje środki ze Starostwa. 

 

E. Obara podkreśliła, że Powiat otrzymuje dotację na każde dziecko, które pochodzi 

spoza powiatu. My jako Powiat również przekazujemy dotację za dzieci z naszego 

powiatu, które przebywają w innych domach. 

 

J. Kowalski zapytał, czy my jako Powiat otrzymujemy środki finansowe z budżetu 

państwa na ośrodek adopcyjny? 

 

E. Obara podkreśliła, że poszczególne placówki otrzymują środki finansowe na 

dostosowanie do standardów. Nie wiemy jak będą według nowej ustawy.  

 

J. Kowalski zapytał, czy powiat potrzebuje ośrodka adopcyjnego? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że Powiat bardzo potrzebuje takiego ośrodka. Pozwoli to 

na spełnienie każdego elementu ustawy (mamy dom dziecka, mieszkania do 

usamodzielnień, rodziny zastępcze i zaprzyjaźnione, będziemy mieli ośrodek 

adopcyjny). 

 

L. Borkowski zapytał, jakie oczekiwania ma Pani Dyrektor w stosunku do Komisji 

Zdrowia? 

 

G. Kolanowska podkreśliła, że Dom funkcjonuje dość dobrze, nie ma większych 

problemów. Gdyby się pojawiły to zwrócimy się o pomoc do komisji.  

 

Ad. 2 

Skarbnik Powiatu Ewa Obara przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2010. 

Budżet Powiatu Krośnieńskiego na rok 2010 przyjęty został Uchwałą Rady 

Powiatu Krośnieńskiego Nr XXXIV/247/2009 z dnia 30 grudnia 2009 roku. Plan 

dochodów został określony w wysokości 68.470.021 zł i w ciągu roku uległ zmianom 

osiągając poziom 57.747.751 zł. Planowane dochody zostały zrealizowane w kwocie 
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54.158.012,92 zł, co stanowi 93,78 % zakładanego planu. Plan wydatków został 

określony w wysokości 73.183.092 zł. W ciągu roku uległ  zmianom osiągając poziom 

63.363.288 zł i został zrealizowany w kwocie 58.184.398,06 zł, co stanowi 91,83 % 

planu. W ramach wydatków – wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 49.578.272,07 

zł, co stanowi 85,21 % ogółu wydatków, natomiast wydatki majątkowe zrealizowano 

w kwocie 8.606.125,99 zł, co stanowi 14,79 % ogółu wydatków. 

W uchwale budżetowej na 2010 rok zaplanowano deficyt budżetu w 

wysokości 4.713.071 zł. Jako źródło pokrycia deficytu wskazano kredyt. W ciągu 

roku planowany deficyt został zwiększony do poziomu 5.615.537 zł, który został 

sfinansowany przychodami pochodzącymi z zaciągniętych kredytów. W 2010 roku 

zaciągnięto kredyt na sfinansowanie planowanego deficytu oraz na spłatę wcześniej 

zaciągniętych zobowiązań w PKO BP SA w kwocie 6.750.000 zł. Spłata zaciągniętych 

kredytów ogółem wyniosła 2.672.612,36 zł. W ramach rozchodów udzielone zostały 

dwie pożyczki dla organizacji pozarządowych, w tym dla Stowarzyszenia Inicjatyw 

Społecznych „Skarpa” w kwocie 10.000 zł oraz dla Stowarzyszenia „Przystań” w 

kwocie 10.000 zł. 

 

Ad.4 

Skarbnik Powiatu Ewa Obara przedstawiła projekty uchwał na najbliższą sesję: 

 w sprawie zmiany w budżecie i budżetu powiatu na rok 2011, 

 zmieniającą uchwałę w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Krośnieńskiego na lata 2011-2019, 

 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

 w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Krośnieńskiego za 2010 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Krośnieńskiego za 2010 rok, 

 w sprawie zmiany uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 

budżetowej, 

 w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2010 rok, 

 

G. Świtalski zapytał, czy na stronie może być zamieszczona klasyfikacja budżetowa, 

aby radno mogli zawsze zajrzeć i sprawdzić co oznacza poszczególny paragraf?  

 

Sekretarz Powiatu Zbigniew Kościukiewicz przedstawił projekty uchwał: 

 w sprawie likwidacji Internatu wchodzącego w skład Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Gubinie, 

 w sprawie likwidacji szkół wchodzącego w skład Zespołu Szkół Licealnych i 

Technicznych w Gubinie, 

 w sprawie przekazania wyposażenia na rzecz Zarządu Dróg Powiatowych w 

Krośnie Odrzańskim. 

 

 

  



 

  


